
Geachte statenleden,

Er is heel wat tijd verstreken en er is veel gebeurd sinds de laatste keer dat we elkaar zagen.
Eerlijk gezegd hoopte ik even dat inspreken niet meer nodig zou zijn. Maar goed, nu zit ik hier toch weer en 
met het LOOD IN M’N SCHOENEN.

Ik spreek namens de stichting frisse wind. nu www.frissewind.nu, een stichting die u ongetwijfeld inmiddels 
wel kent. 
Frisse Wind is immers een van de stichtingen die aangifte heeft gedaan tegen tata steel, samen met 
topadvocaat Bénédicte FICQ. 
Sindsdien is DE GEEST UIT DE FLES. En die geest gaat er ook nooit meer terug in. 

Het is onvoorstelbaar hoe veel moeite het ons als burgers kost - en heeft gekost - om de 
onrechtvaardigheid, waarin we leven en waarmee we moeten dealen, voor het voetlicht te krijgen. 

Ik bedacht net dat ik alvast antwoord zal geven op de vraag, die misschien straks ook mijn kant op komt: of ik 
mensen ken die gezondheidsschade ondervinden van Tata – die vraag werd immers net gesteld aan een van 
de andere insprekers, bezorgde moeder Zemorah.
Ja, die mensen ken ik - en niet 1, 2, of 3, 4, 5 of tien mensen, maar veel meer, zowel in het dorp als daarbuiten. 
Tussen de pakweg 1200 aangiftes, die we via Frisse Wind binnenkregen, zitten veel, heel veel mensen, die last 
ervaren - en last is zeker niet het goede woord: sommigen zijn terminaal, anderen hebben dierbaren verloren.

Terug naar het lood in m’n schoenen (ónze schoenen, beter gezegd).
U weet dat de overheid al geruime tijd zegt ons vertrouwen terug te willen winnen. 
Die uitspraak gaf toch wat hoop, hoop dat DE OVERHEID EN TATA TOUT SUITE stappen zouden nemen om 
op korte termijn onze gezondheid te borgen.
Naast dat we nu ook met leden van de Tweede Kamer en de staatsecretaris spreken, grijpen we vandaag en de 
gelegenheid weer aan om ook bij u het grote schandaal in de IJmond, in onze provincie Noord-Holland, onder 
de aandacht te brengen. Zoals gedeputeerde Stigter nog geen halfuur geleden ook al zei heeft de provincie 
enorme macht…Gebruik uw macht om het leed te stoppen en laat u niet van de wijs brengen door de blauwe 
ogen van Tata Steel. Veel beloftes, maar daarvan komt in de praktijk bitter weinig terecht.

In het debat van afgelopen donderdag LIET DE KAMER DUIDELIJK WETEN DAT DE PROVINCIE HET 
BEVOEGD GEZAG IS. 
Heldere boodschap: u kunt wat doen, u kunt zelfs veel doen!
Ook de IJmond gemeenten roepen nu met klem op TOT CONCRETE ACTIES.
(Daar zijn wij blij natuurlijk blij mee).
Kortom, Provincie: STOP de GEZONDHEIDSSCHADE.

De staten verstoppen zich nog achter een papieren werkelijkheid, voorzien van rode vinkjes, zo appte me 
zondag een van de bezorgde ouders.

WE MISSEN PERSPECTIEF bij het PLAN WAT TATA WOENSDAG PRESENTEERDE.
Een plan dat vergezeld ging met DE COMPLIMENTEN VAN MINISTER BLOK, een plan waarbij wij nog tot 
2030 IN EEN ONVEILIGE SITUATIE moeten leven. 
Dit plan staat gelijk aan gezondheidsschade voor duizenden mensen, dieren en natuur in de IJmond.

Begrijpt u dat het ons als burgers vaak duizelt, zoveel plannen, Roadmaps min en Roadmaps plus, 
onderzoeken, nog meer onderzoeken, gesprekstafels, beloftes..

Des te pijnlijker is het dat TATA hugt met minister Blok, dat Die LIEFDE WEDERZIJDS is en dat geen van 
beiden rept over de enorme GEZONDHEIDSSCHADE. 

Even concreet en aansluitend bij het verhaal van Linda Valent van de Dorpsraad, wil ik het ook nog met u 
hebben over de Roadmap plus; de plus waar Tata zo over op geeft….,wat zegt Tata hier onder meer ook 
alweer over:

http://www.frissewind.nu/


Tata steel VERWACHT …(let op het woord: verwacht) ….85 PROCENT MINDER STANK …deadline GRAAG!
Waarop baseert Tata die verwachtingen eigenlijk? 

TATA HEEFT 17 FABRIEKEN, bedoelt TATA dat het met éen fabriek beter zal gaan? 
En wordt daar die 85 procent op gestoeld? Weet u het? Wij niet! 
Niemand weet het.
DAAROM: ZWART OP WIT al dit soort zaken en nogmaals: DEADLINES GRAAG!

Nog zo’n éen, Tata verwacht: 50 PROCENT MINDER PAKS IN 2023… ook hier weer de vraag:
Waar is dit op gestoeld? ONDERBOUWING EN DEADLINES GRAAG!

Laat ik u een korte versie geven van wat nú dringend nodig is:
een harde snelle deadline voor een loodfilter op de pelletfabriek, een van de grote boosdoeners.
Weet u het nog: kinderen zijn in gevaar!
Al dat lood is niet goed voor hun hersentjes, hoorden we in de Hofbar (terugkijken is een aanrader)  en 
kinderen hebben bovendien een verhoogde kans op kanker - ook dát nog.

Lang leve Tata Steel en kort leven de omwonenden.
Klinkt dat cynisch? Helaas is het de harde waarheid.

Gek trouwens, dat zo’n filter er nog steeds niet is (….) Hoezo een goede buurman - Tata weet heus wel wat er 
uit hun schoorstenen komt.
Wie gelooft er nog in de goede bedoelingen en in de blauwe ogen van onze buurman?
Hoe komt het toch dat de overheid ons niet beschermt, de dieren niet en de natuur niet.

Verder:
de Cokesfabriek, denk aan alle PAKs, kankerperspectief nog 10 jaar!

O ja: en HOOGOVEN 6 IS ER SLECHT AAN TOE, DE UITSTOOT ERNSTIG!
Wanneer precies wordt Hoogoven 6 aangepakt? DEADLINE GRAAG.

Medio december moet er veel duidelijk zijn, zie ook de belofte van staatssecretaris STEVEN VAN 
WEYENBERG tijdens het debat van vorige week donderdag, waar hij sprak over ‘oogsten’ in december. Werkt 
u daaraan mee, aan het zorgen voor duidelijkheid en aan het zorgen voor een betere toekomst in de IJmond.

Het plan wat Tata woensdag lanceerde: dat kan en moet veel sneller. 
Dat zeggen wij niet alleen, maar dat hoor je ook van Peter Zonneveld en iemand als Ad van Wijk (van het 
bijgestelde plan Zeester) - zo zeggen ook de vakbonden. 
Overigens hebben we met de laatste binnenkort overleg en delen we onze zorgen.

Vergunningentraject
Binnen 5 jaar MOET EEN vergunningentraject MOGELIJK ZIJN.
Dat lost veel problemen op, daarom moeten we bij TATA, de overheid en de GEDEPUTEERDE concrete 
afspraken afdwingen.
Laten we de gedeputeerde daarbij helpen en hem eraan blijven herinneren.

Wat de vragen na het inspreken betreft, hoop ik dat u niet alleen vragen voor mij hebt, maar ook antwoord 
wilt geven op onze vraag: 
Stelt u alles in het werk om de gezondheidsschade te stoppen. 
Bent u bereid naar de MOGELIJKHEDEN TE KIJKEN i.p.v. naar de te vaak geschetste ONMOGELIJKHEDEN.

Voor ik afsluit nog even een Reminder: de kooks2 moet zo snel mogelijk dicht.

Tot slot
Er is in de IJmond sprake van een schandaal, sprake van schending van mensenrechten, ook de rechten van 
het kind worden niet gerespecteerd. 



Een zaak in dit verband is in voorbereiding.
Dan weet u dat. 


